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Najbližšie zasadnutie miestnej rady bude 26. 1. a miestneho zastupiteľstva 9. 2. 2012. 

Silvester prilákal Lamačanov na námestie

Silvestrovská zábava sa na Malokarpatskom námestí začala už o 23. hodine. V priesto-
roch kina lákala kapustnica a varené víno, na námestí si mohli všetci zatancovať na 

hudbu z reproduktorov. 

Počasie tesne nad nulou, dobrá hudba a blí-
žiaca sa polnoc vylákala na námestie čoraz 
viac ľudí – starších i mladších   z tepla ich do-
movov, ale aj priľahlej reštaurácie, kde osla-
vovli Silvestra. tesne pred polnocou sa osob-
ne Lamačanom prihovoril aj starosta našej 
MČ Peter Šramko, ktorý spolu s poslankyňa-
mi M. Imrichovou a A. Markovou odpočítal 
posledné sekundy roku 2011 a poprial všet-
kým šťastný a úspešný rok 2012. Novoročné 

prípitky vareným vínom, alebo aj z domu pri-
neseným šampanským a následne krásny pol-
nočný ohňostroj, to bola atmosféra na na-
šom námestí na prelome rokov. Po jeho kon-
ci ešte pokračoval aj malými individuálnymi 
“ohňostrojčekmi” a výbuchmi, takže svietelka 
a buchot bolo počuť ešte hodinu po polnoci.
    kl

Rozhovor s poslankyňou

Prirority –  
doprava, Zečák, 
ihriská

Hovoríme s Ing. Gabrielou Bizoňovou, 
predsedníčkou stavebnej komisie MZ 

BA-Lamač.
Ako hodnotíte svoj prvý rok pôsobenia  
v komunálnej politike? Splnili sa vaše plá-
ny a očakávania?
Ja by som tento rok nazvala rokom začiatku 
a správneho vykročenia, naštartovania sme-
rom k riešeniu problémov a starostí Lamača-
nov. Spravila som si prehľad, čo všetko v sku-
točnosti je možné vykonať, v čom by bolo tre-
ba ešte pomôcť, získala som aj možnosť vi-
dieť problémy a možnosti riešenia problémov  
z iného uhla pohľadu. Ja som išla do komunál-
nej politiky s tým, že treba vytvoriť viac mož-
ností športových a kultúrnych aktivít pre kaž-
dú jednu generáciu. Chcela som pomôcť vy-
budovať tenisové dvorce a zaviesť tenis do 
škôl, čo sa ešte nepodarilo. Ale na druhej stra-
ne som presadila navýšenie rozpočtu na det-
ské ihriská a športoviská pre rok 2011, aj pre 
rok 2012 a budem to presadzovať aj v ďalších 
rokoch. Podporila som aj navýšenie rozpočtu 
o finančné prostriedky pre územný plán zóny 
Zečák.
Kandidovala som pôvodne v koalícii KDH, 
MOST-HÍD, OKS, ale v súčasnosti už som po-
slankyňa bez zaradenia do akéhokoľvek po-
litického klubu. Ja to vnímam ako možnosť 
podporiť návrhy, o ktorých som presvedčená, 
že prinesú najväčší prospech pre Lamačanov. 
Nepodarilo sa mi splniť ešte všetky moje plá-
ny, ale mám pred sebou tri roky a pevne verím, 
že všetko, čo som prisľúbila, splním. Napomô-
žem riešiť ďalšie problémy, ktoré si predsavza-
li ostatní poslanci, ako dopravnú situáciu v La-
mači, ktorá je neúnosná, riešenie škôlok resp. 
možnosť zvýšenia ich kapacít podľa požiada-
viek rodičov. 
Čo budú vaše priority v roku 2012?
Z pozície predsedníčky stavebnej komisie by 
som určite chcela napomôcť pri riešení vypra-
covania územného plánu zóny Zečák, kde tre-
ba v prvom rade pomôcť súkromným vlastní-
kom, aby mohli začať stavať a nemuseli bývať 
v podnájmoch, alebo u rodičov. 
Z pozície podpredsedníčky finančnej komisie 
budem presadzovať efektívne použitie každé-
ho eura z rozpočtu na reálne a skutočne mož-
né účely. Budem presadzovať aj naďalej finan-
covanie detských ihrísk. Na môj návrh bolo 
schválených 15 tis. EUR na revitalizáciu ihrísk. 
To by mohlo znamenať vyriešenie jedného až 
dvoch ihrísk. Návrhy na riešenie jednotlivých 

ihrísk som pripravila spolu s rodičmi a pred-
niesla na septembrovom zasadnutí zastupi-
teľstva, kde boli rámcovo schválené. 
Ďalej by som chcela presadiť využitie nebyto-
vých priestorov na Malokarpatskom námes-
tí ako pre seniorov, tak aj pre -násťročných 
ako klubovňu pre rôzne záujmové krúžky, na-
koľko nateraz v Lamači nemajú žiadne „svo-
je“ miesto. Určite by bolo zaujímavé aj mož-
né prepojenie jednotlivých vekovo odlišných 
klubov.
Prioritou pre rok 2012 je aj riešenie dopravnej 
situácie v  Lamači, resp. na úseku Lamačská, 
Hodonínska až po Záhorskú Bystricu. Určite 
budem bojovať v rámci svojich možností, aby 

sa nultý obchvat, ktorý vyúsťuje na križovat-
ke Stupava Juh a ktorej výjazd je v katastri Zá-
horská Bystrica bol bezplatný. Je mi ľúto, že sa 
nám to nepodarilo presadiť ešte v roku 2011, 
aj napriek oficiálnemu listu z miestneho úradu 
BA-Lamač adresovanému ministrovi dopravy 
a predsedovi KDH Jánovi Figeľovi. A určite je 
nevyhnutnosťou vyriešiť aj križovatku Vran-
čovičova-Hodonínska, či už kruhovým objaz-
dom alebo semaforom.
Na záver želám všetkým Lamačanom, aby bol 
rok 2012 plný požehnaných radostných správ, 
úspechov a, samozrejme, toho najdôležitej-
šieho – zdravia.                                                      
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Na prelome rokov:  
naštartovaný dialóg

Na prelome rokov je zvyčajne čas bilan-
covať. Dovolím si vás teda informovať 

o  tom, čo dobré sa podarilo urobiť miest-
nemu úradu a  miestnemu zastupiteľstvu 
v Lamači v roku 2011.
Po dlhších rokovaniach a niekoľkých úpravách 
boli na rokovaní miestneho zastupiteľstva 22. 
septembra konsenzom schválené spoločné 
priority volebného programu starostu a po-
slancov na roky 2011 až 2014. Samozrejme, 
ako sa to v zastupiteľstvách stáva, každý mu-
sel urobiť ústupky. Ale podarilo sa, vďakabo-
hu. Klub KDH teda jednoznačne, na všetkých 
rokovaniach, podporoval rozhodnutia sme-
rujúce k  realizácii spoločných schválených 
priorít, a  tým aj realizáciu svojho volebného 
programu. Naplno sa to prejavilo v tvorbe roz-
počtu na rok 2012. Rozpočet na tento kalen-
dárny rok, pripravený MÚ, bol prerokovaný vo 
finančnej komisii, ktorá nemala k nemu žiad-
ne pripomienky. Rozpočet, ako informovala 
prednostka MÚ na zasadnutí MZ 16. decem-
bra, bol vzhľadom na zložitú hospodársku si-
tuáciu, tvorený ako konzervatívny v príjmovej 
aj výdavkovej časti. Napriek tejto skutočnosti 
sa do rozpočtu zaradili aj rozvojové aktivity. 
Starosta Peter Šramko (KDH) ešte pred zasad-
nutím MZ k takto pripravenému rozpočtu ini-
cioval niekoľko rokovaní zástupcov poslanec-
kých klubov i jednotlivých poslancov. Na tých-
to rokovaniach, ako aj na rokovaní MZ boli na-
vrhnuté úpravy vo výdavkovej časti rozpočtu. 
Rokovania sa niesli v  konštruktívnom duchu, 
za čo chcem všetkým kolegom poslankyniam 
a poslancom, ako aj starostovi úprimne poďa-
kovať. Poslanecký klub KDH mal hlavné vý-
hrady k  absencii finančných prostriedkov na 
vybudovanie ihriska pre „-násťročných“, no po 
konštruktívnom návrhu predsedu finančnej 
komisie R. Olekšáka sa podarilo vyčleniť na ih-
riská 15 000 eur. Spoločnými úpravami došlo 
teda k prerozdeleniu finančných prostriedkov 
najmä na revitalizáciu detských ihrísk, kofi-
nancovanie územného plánu pre Zečák, pod-
poru tvorby rozvojových projektov vrátane 
územnoplánovacej dokumentácie pre revita-
lizáciu Malokarpatského námestia, revitalizá-
ciu jazierka Na barine, podporu športových 
klubov a  voľnočasových aktivít obyvateľov 
Lamača a ďalšie. Za náš klub považujeme za 
veľmi dôležité aj to, že sa vytvoril priestor aj 
na obnovu webovej stránky Lamača, zverejni-
li sme svoje kontakty na internetovej stránke 
Lamača a hlavne to, čo doteraz nebývalo: na 
internete sú zverejnené všetky zmluvy a  in-
formácie o  všetkých výberových konaniach. 
Cieľom je zlepšiť informovanosť, a  aj takto 
prispieť k  vyššej transparentnosti. Zvýšenie 
transparentnosti a  informovanosti bol jeden 
z  nosných bodov nášho volebného progra-
mu. Rozpočet so zmenami, ktoré boli na 
spoločných rokovaniach predrokované, bol 
jednomyseľne schválený. Je to dobrý znak pre 
Lamačanov. Už nie krušné „oni a my“, ale na-
štartovaný dialóg . Dialóg vyústený do dohôd 
a spolupráce pre všetkých Lamačanov. Pevne 

dúfame, že sa tento trend do budúcnosti udr-
ží pre prosperitu a  dobro nás všetkých. S  ta-
kouto dobrou správou sa mi o  to ľahšie, milí 
spoluobčania, Lamačania, praje do nového 
roka 2012 všetko dobré, hlavne zdravie, pokoj 
v  duši, pohodu doma i  v  práci, šťastie, úspe-
chy, požehnanie, nech je rok 2012 pre každé-
ho z vás lepší ako ten predchádzajúci! 

Renáta Ocilková,
predsedníčka poslaneckého klubu KDH  

v Lamači

Vítame nové detské ihrisko!

Veľmi sa tešíme, že sa podaril rozbeh-
núť projekt revitalizácie detských ih-

rísk, schválený na septembrovom zasad-
nutí MZ, ktorý sme pripravili spolu s Moni-
kou Živčicovou. 

Dôvodom pre vytváranie ihrísk, ktoré sú za-
merané na podporu pohybu starších aj mlad-
ších detí boli aj výsledky prieskumu Go Fit, rea-
lizovaného aj v lamačskej základnej škole (5 % 
obezita, 13 % nadváha deti, slabá a veľmi slabá 
fyzická  zdatnosť). Ako prví sme predstavili a 
navrhli na realizáciu nového detského ihriska 
na Studenohorskej 5. V návrhu boli uplatnené 
zásady pre nové bezpečné ihriská ako povrch 
pod preliezačkami, vzdialenosti medzi prvka-
mi, či napríklad umiestnenie prvkov pre väčšie 
deti v zadnej časti ihriska. Prvky boli vyberané 
tak, aby deti mohli rozvíjať svoju pohyblivosť, 
obratnosť, koordináciu, či primerané posilňo-
vanie svalstva, ale aj grafomotoriku. Trináste-
ho decembra boli dosadené nové prvky. A v 
novom roku ich už možno smelo využívať. 
Tomu predchádzalo výberové konanie na 
dodávateľa požadovaných prvkov - hľadanie 
firmy, ktorá by odstránila staré a nevyužité 
múriky na vytvorenie väčšieho priestoru pre 
hru a ponechanie dvoch hlavných na lavičky 
a vytvorenia predelu medzi prvkami do 6 ro-
kov a prvkami od 6 do 12 rokov. Posledná fáza 
bude opätovné zasiatie resp. zahustenie trávy 
na miestach, kde sa poškodila. Veľmi sa chce-
me poďakovať za pomoc rodičom, ktorí sami 
prispeli k tomu, že dnes máme nové ihrisko, či 
už kopaním, hrabaním, zabezpečením nové-
ho piesku do pieskoviska v priestore šmykľav-
ky a odstránením starého, ale aj  poskytnutím 
financií na zakúpenie hojdačiek, maľovanie 
pneumatík, zakúpenie semien trávy na sade-
nie. Jednoducho, bez spoločného úsilia by ih-
risko nemohlo byť v tej podobe ako je. Teraz 
ho poďme spolu s deťmi naplno využívať!

G. Bizoňová

Voľby 2012 do Národnej  
rady Slovenskej republiky 

Desiateho marca 2012 od 7. hod. do 22. 
hod. sa uskutočnia voľby do Národnej 

rady SR. Pre tieto voľby bolo zriadených 
v  MČ Bratislava-Lamač šesť volebných 
okrskov v Základnej škole na Malokarpat-
skom námestí č. 1. 
Uznesením č. 217/2011/VI zo dňa 16. 12. 2011 
miestne zastupiteľstvo zobralo na vedomie 
predloženú informáciu o  časovom harmono-
grame úloh prípravy volieb do NR SR v  roku 
2012, podľa ktorej postupujú poverení za-
mestnanci miestneho úradu (Mgr. Mária Štar-
ková starkova@lamac.sk a JUDr. Irena Krajčovi-
čová krajcovicova@lamac.sk). Za účelom mož-
nosti nahliadnutia do zoznamu oprávnených 
voličov a možnosti vzniesť námietku k údajom 
v  ňom obsiahnutých bude zriadená Námiet-
ková kancelária v miestnom úrade, ktorá bude 
otvorená od 9. 2. 2009 do 8. 3. 2012. V týchto 
voľbách si môžete v MÚ vybaviť voličský preu-
kaz, v prípade, že v čase volieb nebudete prí-
tomný v mieste svojho bydliska (osobne alebo 
môžete písomne splnomocniť osobu, ktorá 
vám preukaz vyzdvihne v MÚ).  
Zároveň upozorňujeme všetky politické sub-
jekty, že do 15. 1. 2012 majú právo delegovať 
do každej okrskovej volebnej komisie jedného 
člena a  jedného náhradníka. Všetky aktuálne 
informácie o  voľbách nájdete na stránke MČ 
Bratislava-Lamač – www.lamac.sk v sekcii Voľby. 

mš

Verejná obchodná súťaž

Mestská časť Bratislava-Lamač
Miestny úrad MČ Bratislava-Lamač
Malokarpatské námestie č. 9
841 03 Bratislava 

Mestská časť Bratislava-Lamač, vypisuje 
verejnú obchodnú súťaž na prenájom ne-
bytových priestorov:

1. nebytové priestory v  objekte Zdravot-
ného strediska Lamač na Malokarpatskom 
námestí č. 2, súp. č. 6543,  841 03 Bratislava 
o celkovej výmere 23, 10 m2.

Záujemca svoju ponuku predloží v  zale-
penej obálke do 20. 1. 2012 do 12. hod., 
s  nápisom „Ponuka prenájom priestory 
Zdravotné stredisko Lamač“ so svojou ad-
resou. Záujemca uvedie v  ponuke návrh 
ceny nájmu na meter štvorcový na mesiac 
a  účel využitia predmetných priestorov. 
Akceptované budú len ponuky, ktoré budú 
v  týchto priestoroch poskytovať zdravot-
nícke služby alebo služby súvisiace s  po-
skytovaním zdravotníckych služieb. 

Informácie o  priestoroch a  podmienkach 
nájmu vám poskytne Gabriela Šteruská 
(steruska@lamac.sk), t. č. 02/64 781 581. 
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Krajší Lamač pre všetkých 
– odpočet plnenia volebného programu poslancov MZ za SMER-SD: Marty Janyškovej, Radoslava Olekšáka, Pavla Čecha a Anny Markovej 

Stojíme na prahu nového roka 2012 a to je ideálna príležitosť, milí Lamačania, aby sme aj prostredníctvom nášho mesačníka predstavili plnenie náš-
ho programu, s ktorým sme si získali vašu dôveru. V prvom rade je potrebné povedať, že uplynulý rok 2011 sme začínali v rozpočtovom provizóriu, 

ktoré nie našou vinou trvalo takmer pol roka, do 23. 6. 2011. Z toho dôvodu možno hodnotiť uplynulý rok jednoznačne negatívne ako rok stratených 
príležitostí. Zbytočné zaoberanie sa rôznymi nepotrebnými vecami nás oberalo o čas, ktorý sme mohli tráviť zmysluplnejšie v prospech mestskej časti. 
I napriek týmto skutočnostiam sa nám však podarilo v tejto neľahkej situácii presadiť niekoľko veľmi dôležitých priorít z nášho volebného programu.

Revitalizácia námestia bez bytov
V minulom roku i na tento rok náš poslanecký klub 
vyčlenil potrebné finančné prostriedky na spraco-
vanie územného plánu Malokarpatského námestia 
(MN). V  tejto chvíli sa robia podklady pre zadanie 
územného plánu samotnej zóny, aby sa čo najskôr 
mohol začať proces verejného obstarania samot-
ného územného plánu. Pevne veríme, že na konci 
roka 2012 miestne zastupiteľstvo bude schvaľovať 
samotný územný plán zóny MN, ktorý bude zá-
väzným podkladom pre jeho ďalšiu revitalizáciu 
– samozrejme – bez akýchkoľvek bytov. V tejto sú-
vislosti je potrebné podotknúť, že náš poslanecký 
klub vyčlenil v tomto roku  aj sumu 10 000 EUR na 
kofinancovanie územného plánu lokality Zečák. 
Toto územie považujeme z hľadiska rozvoja Lama-
ča za kľúčové, preto sme vyčlenili potrebné peniaze 
na územný plán, keďže zadanie sme schválili ešte 
v  minulom volebnom období. Náš klub odmieta 
akékoľvek snahy niektorých predstaviteľov našej 
mestskej časti o  vyhlásenie stavebnej uzávery na 
Zečáku. Je to škodlivý krok drasticky znižujúci cenu 
pozemkov v  tejto oblasti, ktorý neslúži záujmom 
bežných vlastníkov, poväčšine Lamačanov, ale vy-
hovuje rôznym špekulačným developerom. Preto 
sme jednoznačne proti stavebnej uzávere.
Budovanie detských ihrísk a  skvalitňova-
nie prostredia na voľnočasové aktivity
V minulom i tomto roku svietila v návrhu rozpočtu, 
ktorý predkladal starosta na rokovanie MZ škaredá 
obrovská nula. Toto náš klub okamžite zmenil, a tak 
ako v roku 2011 aj v roku 2012 sme presadili na re-
vitalizáciu ihrísk v mestskej časti sumu 15 000 EUR. 
Ďalej sme v tohtoročnom rozpočte vyčlenili sumu 
10  000 EUR na dobudovanie nebytového priesto-
ru v bytovom dome na MN, ktorý získala mestská 
časť v rámci benefitov do nájmu. Tento nový bez-
bariérový nebytový priestor by mal slúžiť na rôzne 
klubové aktivity, prednášky, či malé kultúrne podu-
jatia pre naše deti, mladých, seniorov, či občianske 
združenia. Náš klub jednoznačne deklaroval pod-
poru novému vedeniu futbalovému klubu, a preto 
sme v roku 2011 vyčlenili 27 000 EUR a v roku 2012 
20 000 EUR, čím sa nám podarilo zachrániť futbal 
a futbalový areál pre nás, Lamačanov, a nie pre „in-
vestora“, ktorý len chcel lacno kúpiť pozemky. Ta-
kýmto rokovaniam sme jasne na rokovaní zastupi-
teľstva povedali NIE a naliali sme potrebné financie 
na záchranu lamačského futbalu.
Kultúrne aktivity a akcie pre deti, mladých 
a seniorov
I napriek neutešenej situácii sme zachovali objem 
financií na kultúru v roku 2011 v sume 28 000 EUR 
a  v  tohtoročnom rozpočte sme sumu zvýšili na 
30  000 EUR. Garantujeme pokračovanie a  skvalit-
ňovanie všetkých akcií, ktoré sú medzi nami La-
mačanmi také obľúbené. V  sociálnej oblasti sme 
vlani zvýšili príspevok na stravu pre dôchodcov 
o 0,14 EUR na jeden obed. Od tohto roku sme za-
viedli nový systém dotovania obedov pre dôchod-
cov tak, aby bol spravodlivejší. Výška príspevku na 
obed je odstupňovaná podľa výšky dôchodku. Pre 
tých najslabších, ktorí majú dôchodok do 300 EUR, 
sme zvýšili príspevok na 0,90 EUR na jeden obed. 

Po zvýšení ceny obeda v školskej jedálni pre našich 
seniorov na 2,10 EUR, tak dôchodca s najnižším dô-
chodkom do 300 EUR zaplatí sumu 1,20 EUR, presne 
tak ako pred 1. 7. 2011. V čase rastúcej inflácie a ná-
kladov sa nám aspoň pre týchto seniorov podarilo 
zachovať rovnakú cenu obedov. Viem, že niekomu 
sa to môže zdať primálo, ale v  týchto časoch sme 
vybojovali tvrdý boj ohľadom seniorských obe-
dov v našom lamačskom miestnom zastupiteľstve. 
V  oblasti školstva sme vyčlenili potrebné peniaze 
na lamačských nulťákov aj pre budúci školský rok. 
Ide o jedinečný projekt, ktorý si veľmi rýchlo získal 
svojich priaznivcov. Naďalej garantujeme nekráte-
nie finančných nárokov pre našu materskú škôlku, 
školskú jedáleň, školský klub detí a  základnú ško-
lu. Náš klub vyčlenil sumu 10 000 EUR na výmenu 
okien pre triedy ZUŠ v budove na Zlatohorskej ulici, 
ktorú navštevuje mnoho lamačských talentov.
Parkovanie v mestskej časti
V  minulom roku  sme vyčlenili peniaze na prvú 
etapu zatrávňovacích dlaždíc, v  tomto roku sme 
vyčlenili opätovne peniaze na rozšírenie parkova-
cích plôch a zavedenie systému rezidenčného par-
kovania na uliciach Studenohorská, Heyrovského 
a  Na barine najneskôr k  1. 9. 2012. Pevne veríme, 
že rezidenčné parkovanie pomôže zmierniť kritic-
kú situáciu s parkovaním pre Lamačanov v týchto 
lokalitách.
Dopravná infraštruktúra
Tejto téme sa veľmi intenzívne venujeme od jesene 
minulého roku. Naším hlavným cieľom je vytlačiť 
tranzitujúcu dopravu z preťaženej Lamačskej a Ho-
donínskej cesty smerujúcu do Záhorskej Bystrice 
a Stupavy na diaľnicu. Preto bojujeme za bezplatný 
úsek diaľnice medzi Lamačom a Záhorskou Bystri-
cou. I  keď odpoveď ministra dopravy Jána Figeľa 
je negatívna, vraj diaľnica je nadštandard, za kto-
rý treba platiť, jeho argumenty o  tom, že diaľnica 
poskytuje bezpečnejší a rýchlejší presun áut je jed-
noznačným argumentom za to, aby tento 5 km dlhý 
úsek bol pre osobné autá zadarmo, tak ako je to 
v prípade Jaroviec. Preto boj nevzdávame a pevne 
veríme, že nový minister dopravy bude mať väčšie 
pochopenie a zdravý úsudok aj pre potreby Lama-
čanov. Sme veľmi radi, že mestskí poslanci vyčlenili 
v tomto roku 70 000 EUR na projekt križovatky pri 
„Pantlovi“. Samozrejme, dôležité je aj rozšírenie 
Lamačskej cesty na trojpruh smerom od výjazdu 
Tunela Sitina k  ŽST Lamač. Do vtedy navrhujeme 
ako operatívne riešenie na zvýšenie priepustnosti 
Lamačskej cesty zavedenie zákazu odbočenia do 
Dúbravky smerom z  mesta pri železničnej stanici, 
ktorý teraz veľmi blokuje Lamačanov smerujúcich 
či do mesta alebo do Lamača. V roku 2011 sa nám 
podarilo vyčleniť 10 000 EUR na zakúpenie štyroch 
meračov rýchlosti v našej mestskej časti.
Vzťah mesta k Lamaču
Na návrh nášho klubu prišiel primátor Bratisla-
vy Milan Ftáčnik 13. 10. 2011 na rokovanie nášho 
lamačského zastupiteľstva, kde sme riešili veľmi 
naliehavé otázky týkajúce sa našej mestskej časti. 
Podarilo sa nám dohodnúť a vyčlenili sme aj 2 000 
EUR ako kofinancovanie na zbúranie mestského 
objektu ubytovne pri vodárni na Vysokohorskej 

ulici, ktorá je v dezolátnom stave, pričom je rajom 
pre bezdomovcov a  narkomanov, ktorí ohrozujú 
našich občanov bývajúcich v  tejto časti Lamača. 
Ďalej sme dohodli, že najneskôr v  budúcom roku 
operatívne z nášho splateného bezúročného úveru 
mestu vyčlení mesto peniaze na opravu chodníkov 
na hornom konci Vrančovičovej ulice. Samozrejme, 
že, i na opravu chodníkov prispejeme aj z nášho la-
mačského rozpočtu.
Životné prostredie
Vyčlenili sme peniaze na revitalizáciu jazierka Na 
barine v roku 2011 i v roku 2012, pevne veríme, že 
vďaka aktivite a odbornej pomoci našich občanov 
tak tento rok vyriešime jazierko Na barine k  spo-
kojnosti nás všetkých. Vyčlenili sme sumu 13  000 
EUR v roku 2011 na kúpu malotraktora pre potreby 
zimnej a letnej údržby, v tomto roku sme vyčlenili 
sumu 10 000 EUR na dokončenie parčíkov pri ško-
le a Ceste na Klanec, v minulom roku sa dokonči-
lo osvetlenie Vysokohorskej ulice za takmer 5 000 
EUR, vyrobili sa a osadili nové smetné koše do no-
vých lokalít v Lamači.
Problematika psov
V minulom roku sa zakúpil vysávač na psie exkre-
menty, pribudli nové koše a aj nové vrecúška, ktoré 
sú efektívnejšie a kvalitnejšie ako papierové.
Kvalitnejšia MHD
Jasnými a podloženými argumentmi sa nám poda-
rilo odvrátiť zhoršenie špičkového intervalu na lin-
kách 30 a 63. Žiaľ, zrušená bola linka č. 38, no sme 
v pokročilej fáze príprav na spustenie minibusovej 
linky č. 130 spájajúcej Baumax, sídlisko, Segnáre 
s konečnou pri Vojenskej nemocnici, ktorá by mala 
slúžiť predovšetkým našim mamičkám a seniorom. 
Držme si palce, nech sa nám to vydarí, pretože 
MHD bude z  hľadiska výkonov určite horúcou té-
mou aj v tomto roku. Vďaka odborníkom v lamač-
skej dopravnej komisii sme zaslali veľmi fundované 
stanovisko k  ročnému projektu dopravy na tento 
rok 2012.
Posilňovanie lamačského lokálpatriotiz-
mu
Vyčlenili sme peniaze na novú internetovú strán-
ku, pohľadnice i publikáciu o Lamači, vďaka nášmu 
poslaneckému klubu môžete od septembra 2011 
sledovať záznamy z rokovania nášho zastupiteľstva 
na TV Bratislava, alebo na ich internetovej stránke. 
Dúfame, že sa čo najskôr podarí zaviesť on-line 
prenosy zasadnutí zastupiteľstiev cez internet, aby 
každý Lamačan z ktoréhokoľvek kúta zeme mohol 
sledovať plnenie sľubov svojich zvolených zástup-
cov. Zverejnili sme na seba kontakty na našej ofi- 
ciálnej lamačskej stránke pre jednoduchšiu komu-
nikáciu s nami. 
Na záver dovoľte, milí Lamačania, zaželať vám 
všetkým veľa šťastia, zdravia a pokoja v roku 2012, 
pevne veríme, že náš poslanecký klub bude pre vás 
všetkých v  týchto časoch neistoty jasnou oporou 
pri riešení vašich problémov súvisiacich s  našou 
mestskou časťou.

Radoslav Olekšák,
podpredseda poslaneckého klubu za stranu 

SMER-SD pri miestnom zastupiteľstve
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Vianočná akadémia  
zaplnila celé kino

Už tradične deti zo Základnej školy na 
Malokarpatskom námestí pripravili 

spolu so svojimi učiteľkami vianočnú aka-
démiu – plnú spevu, tanca, ale aj hovore-
ného slova, prevažne venovanému Viano-
ciam a sviatkom. 

A  veru, nedali sa zahanbiť ani najmenší, so 
svojím perfektne nacvičeným programom vy-
stúpili aj lamačskí nulťáci, ktorí takmer bez tré-
my zvládli vystúpenie. Kinosála bola zaplne-
ná do posledného miesta rodičmi, starými ro-
dičmi a súrodencami. Do programu sa zapo-
jili deti 1. stupňa ZŠ. Vyše hodinový program 
zaujal i pobavil a jeho súčasťou bola aj zbier-
ka na obnovu sanity a kanalizácie v základnej 
škole, ktorá je už vyše päť rokov v katastrofál-
nom stave. Vaše príspevky môžete posielať 
naďalej na účet OZ Pomoc školstvu v Lamači – 
1847314253/0200 variabilný symbol 1111.  
                  kl

Mikuláš prišiel neskôr,  
čakali sme na šaša

Presne 6. decembra sa zastavil v lamač-
skom kine Mikuláš s čertom, pred ním 

so svojím programom ešte vystúpil šašo  
so svojimi pomocníkmi – zvieratkami. 

Najprv všetkých prítomných privítala pred-
sedníčka kultúrnej komisie Marta Janyško-
vá, ktorá vyzvala mnohých odvážlivcov, aby 
zaspievali, či zarecitovali do mikrofónu neja-
kú mikulášsku pesničku alebo básničku. A ve-
ru odvážlivcov bolo dosť, ale Mikuláš stále ne-
chodil. Potom na prekvapenie všetkých prí-
tomných prišiel najprv šašo aj so zvieratka-
mi. Najprv spolu s deťmi nafukovali balóniky 
a všetci netrpezlivo čakali na príchod Mikulá-
ša. Napokon po vystúpení šaša prišiel aj Miku-
láš s čertom a so všetkými pomocníkmi poroz-
dával vyše 200 deťom v kine adventné kalen-
dáre.                           kl

Vianočné posedenie  
seniorov 

Ako po iné roky už tradične zorgani-
zoval MÚ v Lamači 16. decembra v je-

dálni ZŠ na Malokarpatskom námestí via-
nočné posedenie pre osamelých seniorov 
s kultúrnym programom, večerou i nádiel-
kou ovocia. 

Tentoraz bol rekordný počet účastníkov, pre-
tože sociálna komisia MZ BA-Lamač prija-
la ako hranicu pre osamelo žijúcich senio-
rov vek od 65 rokov vyššie. Po príhovoroch 
starostu P. Šramka, poslankyne A. Markovej,  
M. Janyškovej a D. Valentoviča nasledoval kul-
túrny program všetkých vekových kategórií. 
Malí umelci v krojoch a na sláčikových nástro-
joch predviedli ľudové koledy z celého Sloven-
ska. Malí recitátori i väčší z umeleckého krúž-
ku zarecitovali pekné básničky. V  závere vy-
stúpila spevácka skupina Jednoty dôchodcov 
Slovenska z  Lamača s  piesňami i  vinšom. Za-
ujala hlavne nacvičená dnes už medzinárod-
ná Tichá noc. Účastníci mohli sprevádzať spe-
vom spevokol JDS, keďže mali pred sebou na-
tlačený text piesní. Okrem nosného sprievodu 
harmoniky podfarbovali pieseň i  rolničky pri-
pomínajúci triangel a tamburína. Spievala ce-
lá sála... Naozaj vydarený večer! Pamätalo sa 
i na tých, ktorí sa nemohli zúčastniť: následne 
im doručili malú nádielku ovocia. Za všetkých 
účastníkov ďakujeme MÚ Lamač, jeho zamest-
nancom, sociálnej, kultúrnej i finančnej komi-
sii a tiež pracovníčkam školskej jedálne za ich 
vianočné menu. 

Peter Moravický, 
predseda JDS Lamač

Seniori plávali i nakupovali

Deň pred Mikulášom boli naši lamač-
skí seniori na jednodňovom zájazde 

v  Mosonmagyaróvári a  ukončili tak cyk-
lus zájazdov v roku 2011, ktoré im pripra-
vila kultúrna komisia MZ v spolupráci s MÚ 
BA-Lamač. 

Tento rok bol počet zájazdov veľmi štedrý, 
zvýšil sa o  dva do termálnych kúpeľov vďa-
ka poslancovi Radoslavovi Olekšákovi, ktorý 
sa vzdal svojich poslaneckých odmien a  roz-
delil ich medzi deti a seniorov. Na poslednom 
zájazde si polovica účastníkov stihla splniť aj 
svoju nákupnú mikulášsku horúčku a  určitý 
čas strávila aj v maďarskom obchodnom cen-
tre TESCO. Večer sme sa všetci vracali domov 
príjemne unavení, spokojní, ako sme dobre 
nakúpili, ale aj dobre vymasírovaní, vypláva-
ní a okúpaní. Boli aj takí, ktorí si zaplávali v ne-
krytom bazéne. Na záver cesty nás ešte čaka-
lo milé prekvapenie – mikulášsky darček od  
R. Olekšáka. S  radosťou nad dobre priprave-
ným zájazdom, vydareným počasím sme sa 
lúčili vrúcnym stiskom rúk a so slovíčkom ďa-
kujeme.

M. Janyšková

Benefičný maškarný ples ŠK 
Argo podporí detskú  
gymnastiku 

V priestoroch hotela Holiday Inn v Brati-
slave sa uskutočnil 3. decembra bene-

fičný maškarný ples športového klubu Argo, 
na ktorom v rámci kultúrneho programu vy-
stúpili najmladšie slovenské gymnastky. 

Výťažok z tohto charitatívneho bálu poputuje 
na podporu detskej gymnastiky v našej mest-
skej časti. Klub modernej gymnastiky Argo 
pracuje v Lamači s deťmi už od predškolského 
veku. Najstaršie členky, ktoré v súčasnosti sú-
ťažia v kategórii starších žiačok, sú majsterky 
Slovenska. Argo patrí medzi renomované det-
ské športové kluby na Slovensku. Jeho zve-
renky sa pravidelne zúčastňujú na národných  
a medzinárodných súťažiach, na ktorých do-
sahujú pozoruhodné výsledky. Medzi naj-
novšie úspechy patrí prvé miesto a dve druhé 
miesta na decembrovej súťaži dvojíc Danu-
biacup a medailové umiestnenia v konkuren-
cii gymnastiek z 24 štátov na medzinárodnej 
budapeštianskej súťaži Mikulás Kupa.

Divadielko o psíčkovi  
a mačičke

Posledná adventná nedeľa bola aj ča-
som poslednej rozprávky pre deti v ro-

ku 2011. Tej hranej v lamačskom kine, pre-
tože rozprávok počas vianočných prázdnin 
si deti mohli užívať – hlavne v televízii – ne-
úrekom. pokrač. na str. 5
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Trocha nás však všetkých prekvapilo, že v čase 
predvianočnom a adventnom to nebola neja-
ká klasická, s Vianocami súvisiaca. Možno sme 
už všetky takéto videli. Bola to však rozpráv-
ka o  psíčkovi a mačičke a  o  tom, ako si pred 
Vianocami upratovali svoj domček a následne 
zdobili vianočný stromček. Detí – ako vždy – 
bolo dosť, teta rozprávkarka ich však zapoji-
la do deja až úplne na záver. Ak si pamätáte, 
o čom rozprávka bola, môžete nakreslený ob-
rázok o nej priniesť do miestneho úradu BA-
-Lamač a počas nasledujúcej rozprávky bude-
te aj vy odmenení diplomom a cenou.

kl

Noví tanečníci v Lamači

Druhú decembrovú sobotu, keď už La-
mač ožíval vianočnou atmosférou, 

usporiadalo v  telocvični ZŠ Občianske 
združenie Tancujúce Slnečnice vystúpenie 
tanečného krúžku. 

Veľkú radosť sme mali z lamačských detí, kto-
rých veková kategória bola od 6 do 10 rokov. 
S  elánom, radosťou a  úsmevom na tvárach 
predviedli tance – mazúrku, polku, čaču a let-
kis v  žiarivých žltých šatách. Nik z  divákov 
neznalých pomerov by neuhádol, že krúžok 
pracuje len tri mesiace. V  srdciach divákov 
zanechali tieto malé tanečnice pod vedením 
Jarmily Filipčíkovej radosť, pohodu a  dobrý 
pocit. Nie je nič krajšie ako vidieť malú detskú 
bytosť, z  ktorej srší radosť, šťastie, tempera-
ment a láska. Neskôr Slnečnice vystúpili aj na 
vianočnej besiedke základnej školy v kine La-
mač. A môžete ich vidieť aj na plese 28. januá-
ra 2012 v hoteli Barónka v Rači.

Dieťa v centre záujmu

V rámci podpory voľnočasových akti-
vít detí štedro podporil Magistrát Bra-

tislavy projekt lamačského Občianskeho 
združenia Tancujúce Slnečnice: „Spoločen-
ský tanec ako prevencia telesných a dušev-
ných deformít a drogových a iných závis-
lostí“.

Spomedzi 47 projektov, ktoré sa uchádzali 
o podporu, skončil tento projekt na 7. mies-
te vzhľadom na sumu, ktorou ho Magistrát 
podporil, a tým zabezpečil oblečenie na 
vystúpenia pre 11 dievčat z krúžku. Združe-
nie má v centre záujmu dieťa, jeho všestranný 
rozvoj, aktivitu a podchytenie talentov a bo-
juje proti konzumnému spôsobu života. Ten-
to princíp podporila aj Citibank Europe Pic, 
pobočka zahraničnej banky v programe 
MALÉ GRANTY a vďaka Komunitnej nadá-
cii získalo združenie financie na oblečenie 
a tanečnú obuv na vystúpenia pre 10 detí 
v projekte „Aktívne, veselé a tancujúce 
deti„ aj v mnohopočetných a znevýhodne-
ných rodinách. Vďaka tejto štedrej podpore 
mohli deti z tanečného krúžku prežiť krásne 
chvíle na vystúpení 10. decembra 2011, na 
ktoré spomedzi pozvaných hostí prijali po-
zvanie aj predsedníčka kultúrnej komisie Mar-
ta Janyšková a predsedníčka komisie školstva  
a športu Mária Imrichová. Všetkých prítom-
ných zjednotila atmosféra a potvrdilo sa, že 
tanec, dobrá vôľa, záujem o deti a snaha po-
môcť spája všetkých ľudí dobrej vôle.

Chuť  Vianoc s Obláčikom

Tohtoročné adventné obdobie bolo  
v Materskom centre Obláčik výnimoč-

né. Každý deň boli pre návštevníkov pri-
pravené jedinečné aktivity. 

Rodičia so svojimi deťmi tvorili vianočné po-
zdravy, ozdoby na stromček, vyrábali vianoč-
né sviečky z včelieho vosku, zdobili medov-
níčky, alebo čítali vianočné rozprávky. Celý 
december Obláčik rozvoniaval voskom, na-
pečenými koláčikmi a čajom. Aby sme kúsok 
tejto príjemnej priateľskej atmosféry preniesli 
medzi čo najviac lamačských rodín, usporia-
dali členky – dobrovoľníčky nášho Materské-
ho centra Obláčik Vianočné varenie punču  
v stánku pred miestnym úradom. Okrem ne-
alko punču mohli okoloidúci ochutnať rôz-
ne druhy sladkých či slaných koláčikov, ktoré 
pre nich členky vlastnoručne pripravili, často 
za asistencie svojich detí. Okrem punču nás  
v tento chladný podvečer hrial aj dobrý po-
cit zo stretnutia. Prajeme vám všetkým šťast-
ný nový rok a ďakujeme vám, za vašu priazeň!

Elena Černá

Príde o rok viac detí?

MÚ Bratislava-Lamač v spolupráci s ko-
misiou školstva a  športu usporiadal 

9. decembra 2011 pre lamačské deti Via-
nočný stolnotenisový turnaj v  športovej 
hale Na barine.

Na turnaji sa zúčastnilo 19 súťažiacich, ktorí 
boli zaradení podľa veku do troch kategórií. 
Víťazmi jednotlivých kategórií sa stali:
Najstarší  žiaci – 13 - 15 rokov: 1. Jakub Lo-
vas, 2. Filip Šramko, 3. Lukáš Marko
Žiaci 11 - 12 rokov: 1. Richard Mader, 2. Ja-
kub Nozdrovický, 3. Erik Záblacký
Najmladší žiaci – 7 - 9 rokov: 1. Dominik 
Vrba, 2. Matúš Bartovič, 3. Alex Zeman
Športové podujatie otvoril starosta MČ BA-
-Lamač Peter Šramko a  predsedníčka komi-
sie školstva a  športu Mária Imrichová, ktorí 
potom aj osobne sledovali jednotlivé zápasy 
a odovzdali víťazom diplomy a vecné ceny.
Na záver bolo pripravené aj malé občer-
stvenie. Ďakujeme sponzorom vecných cien 
– Michalovi Hrbáčkovi, správcovi haly Na ba-
rine a všetkým, ktorí sa podieľali na príprave 
a priebehu celého športového podujatia. 

mš

Stolnotenisový turnaj  
seniorov

Duševná a telesná aktivita v harmonic-
kej súhre je základom dobrého zdravia 

v každom veku. 

Je preto vhodné i v seniorskom veku venovať 
sa okrem iného aj primeranej telesnej aktivi-
te. Nie každý šport v týchto rokoch je vhodný 
na záťaž organizmu bez toho, aby nepoškodil 
zdravie. V Lamači máme krásnu športovú ha-
lu, ktorú možno využívať celoročne na rôzne 
druhy športov. Športovej aktivite sa tu okrem 
iných vekových kategórií venujú aj muži a že-
ny v seniorskom veku, a to najmä v stolnom 
tenise. K dispozícii majú tri stolnotenisové sto-
ly už niekoľko rokov pravidelne trikrát týžden-
ne. Vyvrcholením tejto aktivity bol stolnoteni-
sový turnaj mužov a žien.
Umiestnenie v jednotlivých kategóriách:
Muži: 1. Imrich Geöreögh, 2. Anton Ondrej-
ka, 3. Milan Mrva
Ženy: 1. Antónia Mankovická, 2. Eva Križa-
nová, 3. Aurélia Grimplyniová 

A. Ondrejka

dokonč. zo str. 4
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Rozhovor s Lamačanom Jozefom Iľkom

Meteorológ, ktorý si s počasím tyká
Jedným z ocenených Lamačanov pri príležitosti 720. výročia prvej písomnej zmienky o Lamači bol aj meteorológ Jozef Iľko. Z rúk sta-

rostu Lamača P. Šramka si ako obyvateľ tejto mestskej časti prevzal za svoju celoživotnú prácu Plaketu za propagáciu Mestskej časti 
Bratislava-Lamač a pamätnú medailu. 

Svoju pracovnú kariéru ste začínali pred 
50 rokmi. Ako si na svoje začiatky spomí-
nate? 
Po skončení univerzity som v  roku 1961 
začal pracovať v  predpovedi počasia pre 
Slovensko, počas základnej vojenskej služby 
zo mňa bol letecký meteorológ v  leteckom 
pluku v Bratislave a  neskôr v  tej istej funkcii 
na Letisku Sliač, kde som pôsobil 12 rokov. 
Získal som cenné skúsenosti aj zo základných 
činností v  meteorológii, ako je pozorova-
nie počasia a  veľa mi dal aj osobný kontakt 
s  pilotmi vojenských aj civilných lietadiel.  

Neskôr ste zastupovali ešte vtedajšie Čes-
koslovensko v pracovnej skupine Svetovej 
meteorologickej organizácie v Ženeve. Čo 
priniesla do vašej práce táto skúsenosť?
Po presťahovaní sa do Bratislavy som pôsobil 
vo výskumnej oblasti, k  čomu som absolvo-
val externú vedeckú ašpirantúru na Karlovej 
univerzite v  Prahe. V  rámci výskumu som sa 
zúčastňoval na vedeckých konferenciách 
v  zahraničí a  pôsobil aj v  pracovnej skupi-
ne Svetovej meteorologickej organizácie. 
Štúdium v  Prahe bolo zamerané na využíva-
nie počítačov v  meteorologickej praxi. Práca 
s  počítačom ma sprevádza doteraz, pretože 
s  využitím internetu mám k  dispozícii všetky 
podklady, ktoré sú potrebné na vypracovanie 
predpovede počasia. 

Ľudia vás však určite poznajú, či už po 
hlase zo slovenského rozhlasu, ale aj z te-

levíznej obrazovky. Odkedy vlastne spolu-
pracujete s médiami?
So Slovenským rozhlasom sa začala moja 
spolupráca v roku 1966 rozhovorom pre 
Krajové štúdio v  Banskej Bystrici. Po prícho-
de do Bratislavy sa táto činnosť zintenzívnila 
a teraz pokračuje, už trinásty rok, kontaktnou 
reláciou v utorkovom Popoludní s rozhlasom. 
Na obrazovke Slovenskej televízie som pôso-
bil nepretržite v rokoch 1982 až 1997 v relácii 
Predpoveď počasia ako aj v ďalších reláciách, 
zväčša vo forme rozhovorov o počasí a o me-
teorológii. Pred vyše dvanástimi rokmi za za-
čala moja spolupráca s  TV Markíza. V  relácii 
Teleráno prezentujem niekoľkokrát predpo-
veď na najbližších 10 dní a medzitým odpove-
dám na otázky divákov, ktoré sa týkajú poča-
sia kdekoľvek vo svete.  

Nie je to niekedy aj zaväzujúce, že nevyjde 
to, čo ste predpovedali a ľudia vás na ulici 
zastavia s tým, že vašej predpovedi verili?
Častejšie ma ľudia zastavujú s  otázkou na 
budúce počasie alebo ma jednoducho len 
pozdravia. Zriedka mi pripomínajú, že moja 
predpoveď nebola presná. 

Vy sám hovorievate, že predpoveď poča-
sia je len predpoveď a realita môže byť iná 
– tak teda na koľko percent sa jej dá alebo 
má veriť?
Vyjadrenie úspešnosti predpovede počasia 
jednou percentuálnou hodnotou je veľmi zlo-
žité. Môže byť rozdielna úspešnosť jedného 
alebo niekoľkých zo štyroch prvkov: oblač-
nosť, zrážky, minimálna teplota a maximálna 
teplota a ďalej môže byť rozdielna úspešnosť 
v  jednotlivých oblastiach geograficky veľmi 
členitého územia Slovenska. 

Venujete sa hlavne dlhodobejším predpo-
vediam – kam naša planéta smeruje? Aký 
bude vývoj počasia – ak sa to dá vôbec po-
vedať...
Predpoveď počasia na najbližších 10 dní, kto-
rej sa venujem, nemožno celkom nazvať dlho-
dobou predpoveďou. Pozoruhodné však je, 
že v súčasnej epoche globálneho otepľovania 
žijeme s počasím novej generácie. V prebieha-
júcej klimatickej zmene, zapríčinenej znečis-
ťovaním ovzdušia, sa vyskytujú atmosférické 
procesy, ktoré tu predtým neboli alebo boli 
menej intenzívne. Mám na mysli silné búrky 
s  prívalovými dažďami alebo oveľa častejšie 
sa vyskytujúce rekordy maximálnych teplôt 
v porovnaní s rekordmi minimálnych teplôt.  

V Lamači bývate už od roku 1976, aké nás 
čaká počasie túto zimu či nastávajúcu jar?
Predpovede počasia na jeden mesiac alebo 
dokonca na celú ročnú sezónu sa občas ob-
javujú v médiách. Ja ich považujem za veľmi 

nespoľahlivé. Od populistických „odborníkov“ 
ich však najmä bulvárne médiá radi prijímajú.

Minulý rok vyšla vaša životopisná kniha 
s názvom S počasím si tykám. O čom všet-
kom táto kniha je?
Z mojich spomienok napísal túto v poradí už 
svoju jedenástu biografiu vynikajúci spisova-
teľ Ján Čomaj, autor literatúry faktu, držiteľ 
mnohých literárnych cien.
Zachycuje moju životnú dráhu od detstva až 
po súčasnú odbornú aktivitu. Hlavná pozor-
nosť je venovaná spolupráci s masovokomu-
nikačnými prostriedkami. Čitateľa možno za-
ujmú pasáže o tom, že predpoveď počasia sa 
stala tovarom, ale napríklad aj športom a tiež 
ohlasy od užívateľov mojich predpovedí ako 
aj od cestovateľov v podobe pohľadníc z ce-
lého sveta. 
 

Zhovárala sa Katarína Lepiešová
Foto: K. Lepiešová a archív J. Iľka
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Všetkým jubilantom blahoželáme! 

Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neaktu-
álnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

Mesačník o živote v Lamači, 14. ročník 7

8 Hilda Bakošová 95
8 Helena Pišoftová 91
8 Ladislav - Marian Hudec 90
8 Helena Sochorová 89
8 Veronika Selková 88
8 Alžbeta Dubecká 87
8 František Májek 87
8 Mária Matejová 87
8 František Miklík 87
8 Valéria Stránska 87
8 Arizka Tomšů 87
8 Ladislav Hunyadi 86
8 Adam Pavlovic 86
8 Vilma Turnerová 85
8 Ján Lacko 84
8 Jolana Romanovová 84
8 Anna Malicherová 83
8 Arpád Pongrácz 82
8 Jozef Skala 82
8 Miloslava Tordová 82
8 Pavol Griecs 81
8 Ľudmila Kašubjaková 81
8 Helena Vaňová 81
8 Juliana Haraslínová 80
8 Štefan Špačinský 80
8 Emília Ballová 79
8 Marta Fratričová 79
8 Jozef Jablonický 79
8 Mária Šupová 79
8 Anton Tomašec 79
8 Zdenko Tomšů 79
8 Helena Batošková 78
8 Helena Královičová 78
8 Marta Marková 78
8 Margita Masnovičová 78
8 Pavel Vajo 78
8 Alexander Čermák 77
8 Gustáv Laco 77
8 Gerárd Podhájecký 77
8 Alžbeta Sikorová 77
8 Alfonz Kolenič 76
8 Oľga Maiová 76
8 Jozef Buday 75
8 Angela Güntherová 75
8 František Mikletič 75
8 Gertruda Vidošovičová 75

Prečo sa robia pozemkové úpravy v časti Lamač-Štamperky?

Obyvatelia Mestskej časti Bratislava-Lamač, ktorí vlastnia pozemky v lokalite Lamač-
skej brány, dostali v  uplynulých týždňoch oznámenie Obvodného pozemkového 

úradu v Bratislave o zámere spoločnosti Bory, a.s., realizovať v tejto lokalite jednoduché 
pozemkové úpravy. Zisťovali sme preto, čo je zmyslom a cieľom takéhoto konania a aké 
sú prípadné výhody alebo riziká, ktoré pre obyvateľov našej mestskej časti môžu z toh-
to procesu vyplynúť. 

„Hlavným cieľom pozemkových úprav je zní-
žiť výraznú vlastnícku rozdrobenosť pozem-
kov. To znamená, že vlastník, či vo väčšine 
prípadov spoluvlastník, veľkého množstva 
rozdrobených pozemkov, sa stane výlučným 
vlastníkom prevažne jediného pozemku, a to 
vo vlastníckom podiele 1/1. Len výnimočne 
zostanú malé pozemky do 400 m2 v  spolu-
vlastníctve viacerých spoluvlastníkov, avšak 
aj v  týchto prípadoch môžu byť pozemkové 
úpravy prínosom, totiž vlastníkovi pozemku 
do 400 m2 možno vytvoriť nové, jemu vyho-
vujúce spoluvlastnícke vzťahy k  novovznik-
nutému pozemku (napr. v  spoluvlastníctve 
s  niekoľkými, nimi vybranými členmi rodi-
ny),“ konštatoval Mgr. Martin Micheľ, riaditeľ 
Obvodného pozemkového úradu v Bratislave. 
„Pozemkové úpravy však nesúvisia len so 
sceľovaním pozemkov, ale v nemalej miere 
aj so zlepšením ich prístupnosti. Dnes sú na 
Slovensku pôvodné pozemky v maximálnej 
miere neprístupné v tvare dlhých extrémne 
úzkych pásov tzv. „slížov“. Po pozemkových 
úpravách budú fyzicky sprístupnené každé-
mu z  vlastníkov v  novom, vyhovujúcejšom 
tvare štvorcov a  obdĺžnikov, na ktorých sa 
dá v  budúcnosti lepšie stavať alebo sa dajú 
ľahšie predať. Preto je súčasťou komasácie aj 
vytvorenie prístupových ciest k pozemkom. 
Pre hlbšie oboznámenie sa občanov s  prob-
lematikou pozemkových úprav odporúčam 
prečítať si aj rozsudok Najvyššieho súdu SR č. 
2 Sžo 235/2009, ktorý sa týka jednoduchých 
pozemkových úprav v časti k. ú. Sekule. Jed-
noduchým spôsobom vysvetľuje proces po-
zemkových úprav a  odpovedá na veľa otá-
zok, ktoré v tomto konaní zaujímajú občanov. 
Predmetný rozsudok si môžete prečítať alebo 
stiahnuť aj z  webovej stránky nášho úradu 
(položka Pozemkové úpravy),“ dodal M. Mi-
cheľ.

Podľa našich vedomostí je lokalita Lamač-
-Štamperky v zmysle územného plánu ur-
čená na budúce zastavanie. Aká je istota, 
že súčasní vlastníci pozemkov nebudú 
znevýhodnení a profitovať z celého proce-
su nebude iba navrhovateľ celého zámeru?
„Je potrebné si uvedomiť, že predmetné úze-
mie je vlastnícky ako aj spoluvlastnícky nes-
mierne rozdrobené. Táto rozdrobenosť his-
toricky súvisí hlavne s uhorským dedičským 
princípom, ale v nemalej miere k tomu prispe-
lo aj to, že po druhej svetovej vojne boli uží-
vacie práva povýšené nad práva vlastnícke. 
Z ekonomického hľadiska je nesporné, že veľ-
ké scelené pozemky s jasne definovaným prí-
stupom a príjazdom, majú pre vlastníka ako 
aj potenciálneho záujemcu vyššiu hodnotu 
ako problematické rozdrobené spoluvlastníc-
ke podiely. Tento nepriaznivý stav značne ob-

medzuje prijímanie vlastníckych rozhodnutí a 
limituje aj prirodzený vývoj trhu s pôdou. Je-
diným právnym a  technickým nástrojom rie-
šenia tohto nepriaznivého stavu ako aj prob-
lému vlastníkov s  neznámym pobytom sú 
pozemkové úpravy,“ uviedol Ing. Jozef Bugár, 
zhotoviteľ projektu jednoduchých pozemko-
vých úprav a konateľ spoločnosti BGJ, s.r.o.
„Rovnako tak máme skúsenosti z  iných ko-
naní, kde vlastníci spravidla preferovali takú 
formu scelenia ich rozdrobeného vlastníctva, 
keď im bol vyčlenený primeraný ucelený po-
zemok alebo viac pozemkov v  lokalite, kde 
mohli oni sami realizovať napríklad aj výstav-
bu rodinného domu, prípadne takto pripra-
vené pozemky neskôr venovali svojim deťom 
alebo vnukom. V  neposlednom rade vysokú 
mieru ochrany práv a  oprávnených záujmov 
vlastníkom pôdy poskytuje zákon č. 330/1991 
Zb. o pozemkových úpravách, ktorý prísne re-
guluje celý proces pozemkových úprav a dáva 
vlastníkom možnosť aktívne do tohto proce-
su vstupovať, a  to najmä vo forme osobnej 
účasti na konaní rozhodujúcich orgánov po-
zemkových úprav, ktorými sú zhromaždenie 
účastníkov a  predstavenstvo, a  samozrejme, 
osobnou účasťou vlastníka pri prerokovávaní 
nového umiestnenia jeho pozemkov,“ uviedol 
J. Bugár.

Aké sú teda doterajšie skúsenosti zo 
stretnutí s  účastníkmi v  súvislosti s po-
zemkovými úpravami Lamač-Štamperky? 
Stretol sa navrhovaný zámer s pozitívnou 
alebo negatívnou reakciou?
„Výlučne pozitívne reakcie prichádzajú od 
orgánov a organizácií, ktoré vidia proces po-
zemkových úprav v odbornej rovine a chápu 
ho aj ako nástroj, prostredníctvom ktorého 
sa celé územie Lamačskej brány môže rozvi-
núť v  reálnom čase. Predovšetkým vyčlene-
nie pozemkov pre verejnoprospešné stavby, 
akými sú cestné komunikácie, či električka 
môže urýchliť rozvoj lokality. Rovnako tak 
existuje veľká skupina vlastníkov, ktorí tento 
proces podporujú, keďže chápu, že rozvojom 
lokality rastie aj trhová cena ich pozemkov. 
Sú takí, ktorí nové scelené pozemky plánujú 
využiť pre stavbu rodinného domu, iní plá-
nujú zhodnotené pozemky odpredať develo-
perom, ale nájdu sa aj podnikavejší vlastníci, 
ktorí zvažujú vlastné menšie podnikateľské 
projekty na nových scelených pozemkoch. 
Ale na druhej strane sme sa, samozrejme, 
stretli aj s  opačnými názormi, podľa ktorých 
je potrebné zachovať súčasný stav a  nič na 
ňom nemeniť. Komunikujeme, pravdaže, so 
všetkými dotknutými účastníkmi,“ informo-
val J. Bugár.
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Program na január

29. 1. o 11,00 h – divadelné predstavenie 
deti – O poskladanej dúhe

Program JDS

4. 1., streda:  stretnutie členov v klube JDS, 
od 14.00 - 16.00 h. Veselo aj múdro

11. 1., streda: Spievajme (spoločne si za-
spievajme), 14.00 - 16.00 h.

18. 1., streda: Návšteva výstavy v SNM - 
téma: "Ohýbaj ma mamko" - 14.00 - 16.00 
h., stretnutie je o 13.00 h. v klube

25. 1., streda:  o 15.00 h pravidelné mesač-
né stretnutie členov MO JDS Lamač v malej 
zasadačke kina Lamač - predbežne je do-
hodnuté stretnutie s europoslancom Ser-
gejom Kozlíkom v zasadačke kina Lamač 
na 1. posch.

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač
Miestny úrad Bratislava Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65 

MIESTNY ÚRAD A POKLADňA
Pondelok  10.00 – 12.00 13.00 – 17.00
Utorok  8.00 – 12.00
Streda  7.30 – 12.00 13.00 – 16.30
Štvrtok  8.00 – 11.00
Piatok  8.00 – 11.00

PODATEľňA
Pondelok  8.00 – 12.00 13.00 – 17.00
Utorok  7.30 – 12.00 13.00 – 15.30
Streda  7.30 – 12.00 13.00 – 17.00
Štvrtok  7.30 – 12.00 13.00 – 16.00
Piatok  7.30 – 12.00

OVEROVANIE PODPISOV A LISTíN:
Pondelok 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30
Utorok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.00
Streda: 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30
Štvrtok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.00
Piatok: 8.00 – 11.00

Knižnica pozýva
tel.: 02/64 78 97 37
e-mail: kniznicalamac@centrum.sk
Zodpovedná pracovníčka: Milada Janžová

Výpožičné hodiny
Pondelok  13.00 – 19.00
Utorok  13.00 – 16.00
Streda 13.00 – 19.00
Štvrtok  13.00 – 16.00
Piatok  zatvorené

Program kina na január

7. a 8. 1.  ARTHUR ZACHRÁNI VIANOCE – 
Animovaná rodinná komédia ko-
nečne odhaľuje neuveriteľnú od-
poveď na doposiaľ nezodpovedanú 
otázku, ktorá nedá spávať žiadne-
mu dieťaťu. USA, slov. dab., 98 min. 
15,30 h, 2,50 €

7. 1. ŠÉFOVIA NA ZABITIE – Čo môže- 
te urobiť, keď je váš šéf psycho, 
nymfomanka alebo bastard? Hrajú: 
Jennifer Anistonová, Colin Farrel.  
USA, tit., komédia, 98 min. 18. h, 2,50 € 

8. 1.  MUŽI V  NÁDEJI – Milujúci otec 
a priateľský svokor Rudolf ponúkne 
zaťovi niekoľko rád, ako vniesť do 
monotónneho manželstva potreb-
né vzrušenie. Hrajú: Jiří Macháček, 
Bolek Polívka, Simona Stašová. ČR, 
115 min. 18. h, 2,50 €

14. a 15. 1. TINTINOVE DOBRODRUŽSTVÁ 
– Príbeh filmu, ktorý inšpiroval po 
celom svete obľúbenými príhoda-
mi knižného a komiksového hrdinu 
Tintina. USA, slov. dabing, 107 min. 
15,30 h, 2,50 €

14. 1. LÓVE – Ide o  pravdivú milostnú 
drámu zo súčasnosti, ktorá sa odo-
hráva na periférii veľkomesta. Hrajú: 
Roman Luknár, Dušan Cinkota. SR/
ČR, komédia, 90 min. 18. h, 2,50 €

15. 1. CIGÁN – Najnovší film Martina Šu- 
líka rozpráva príbeh mladého chlap- 
ca v  rómskej osade na východnom 
Slovensku. SR, 100 min. 18. h, 2,50 € 

21. 1. JANA EYROVÁ – Hrdinka, ktorá ne-
prestáva inšpirovať generácie čita-
teľov a divákov. VB, dráma, tit., 120 
min. 18. h, 2,50 €

22. 1. PERFECT DAYS – Celý príbeh sa za-
čína 44. narodeninami Eriky (Ivana 
Chýlková), ktorá dostane od svojej 
švagrinej detinskú pohľadnicu. ČR, 
komédia, 100 min. 18. h, 2,50 €

28. 1. ZRODENIE PLANÉTY OPíC – Far-
bisto a napínavo líči revolúciu, ktorá 
viedla k  tomu, že nás na piedestáli 
civilizácie vystriedali nižší primáti. 
USA, sci-fi, 105 min. 18. h, 2,50 €

29. 1. POLNOC V  PARíŽI – Mladý pár 
(Owen Wilson) a  Inez (Rachel Mc 
Adamsová), ktorí sa majú na jeseň 
zosobášiť, prichádzajú s  jej rodičmi 
do Paríža. Špan./USA, komédia, 94 
min. 18. h,  2,50 €

Program MC Obláčik 

V čase zimných prázdnin bude MC Obláčik 
zatvorené.
Streda, 11. 1. o  10:00: Kurz efektívneho 
rodičovstva. Informačná prednáška. Výcho-
va krok za krokom, úvodná prednáška k tejto 
téme. Prednášajúcou bude Martina Vagačo-
vá, lektorka Efektívneho rodičovstva. Prihlá-
senie sa na: mcoblacik@materskecentra.sk
Streda, 18. 1. o 10:00: prednáška: Zariaďo-
vanie detských izieb. 
Prihlásenie sa na: mcoblacik@materskecen-
tra.sk alebo 0910 603 277
Streda, 25. 1 o  10:00: Podporná skupina 
dojčenia, téma: Dojčenie v  tehotenstve. 
Prihlásenie sa na: 0949  429 752, vedie laktač-
ná poradkyňa Lujza Servanská
PRIHLASOVANIE SA NA KURZY:
FUNNY ENGLISH – ANGLIČTINA PRE DETI 
S  KATKOU, štvrtky 10:30 – 11:30 prihlásenie 
sa na: szarazova@gmail.com
CVIČME V RYTME: prihlásenie sa na: 
0904 351 440, vallery@bananatel.sk
Podrobné informácie o prihlásení sa nájdete 
na: www.oblacik.sk 

Mestská polícia

Ing. Jozef Udič  PhDr. Mária Vadingerová
0911/ 921 702  0902/ 921 190

Obaja okrskári v Lamači sú k dispozícii osob-
ne občanom v kine Lamač na Malokarpat-
skom námestí č. 3 
v pondelok:  15.00 - 17.00 hod. 
v stredu:      08.00 - 10.00 hod.

Občania Lamača môžu svoje poznatky týka-
júce sa porušovania právnych predpisov tele-
fonicky nahlasovať aj na operačné pracovisko 
OS MsP Dúbravka na číslo 6453 4351, prípad-
ne na skrátené číslo mestskej polície 159.

Inzercia

●  Kúpim byt v BA. Nie RK. Tel.: 02/321 15 465
●  Inštalatér – aj malé opravy:  Tel.: 0904 
572 977 
●  Predám, prípadne prenajmem garáž na Ma-
lokarpatskom námestí 10. Tel.: 0903 795 516 
●  Voda, kúrenie, plyn. Opravy a montáž aj cez 
víkend: 0905 429 097, 0911 429 097 
●  Ak sa radi zabavíte pri dobrej hudbe a kla-
sických melódiách, príďte na Ples priateľov 
spoločenského tanca, ktorý bude 28. januára 
2012 v hoteli Barónka v Rači. V programe vy-
stúpia deti z Lamača. Rezervácia lístkov a bliž-
šie info na t. č.: 02/647 89 421, alebo mailom: 
tancujuce.slnecnice@gmail.com

V novembri sa  
v Lamači narodili:

24. 11.  Michaela Kovačičová
27. 11.  Michelle Guttová



Uznesenia zo zasadnutia  MZ Bratislava-Lamač 16. decembra 2011
Uznesenie č. 186/2011/VI k  situačnej správe mestskej 
polície za mesiace október a november 2011. MZ MČ BA-
-Lamač A. berie na vedomie predloženú situačnú správu 
mestskej polície za mesiace október a november 2011 – s pri-
pomienkami.
Uznesenie č. 187/2011/VI ku kontrole mzdových výdav-
kov a  náhrad vyplatených MÚ Lamač k  31. 10. 2011. MZ 
MČ BA-Lamač A. berie na vedomie kontrolu mzdových 
výdavkov a  náhrad vyplatených MÚ Lamač k  31. 10. 2011 – 
s pripomienkami a B. žiada kontrolórku predložiť kompletnú 
správu mzdových výdavkov a náhrad za celý rok 2011 na aprí-
lovom MZ – bez pripomienok.
Uznesenie č. 188/2011/VI ku kontrole platového zarade-
nia pracovníkov MÚ Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. berie na 
vedomie kontrolu platového zaradenia pracovníkov MÚ La-
mač – bez pripomienok. 
Uznesenie č. 189/2011/VI ku kontrole verejného obstará-
vania MČ Lamač v roku 2011. MZ MČ BA-Lamač A. berie na 
vedomie kontrolu verejného obstarávania MČ Lamač v roku 
2011 – s pripomienkami.
Uznesenie č. 190/2011/VI k  stanovisku miestnej kontro-
lórky k návrhu rozpočtu na roky 2012 až 2014. MZ MČ BA-
-Lamač A. berie na vedomie stanovisko miestnej kontrolórky 
k návrhu rozpočtu na roky 2012 až 2014 – bez pripomienok.
Uznesenie č. 191/2011/VI k žiadosti o predĺženie nájom-
nej zmluvy a úpravu výšky nájomného za trhový stánok 
– ľubomíl Mišovič. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje zmenu 
nájomnej zmluvy na časť predajného stánku na trhovisku, 
Malokarpatské námestí s  Ľubomílom Mišovičom, a to tak, 
že obdobie nájmu sa predlžuje do 31. 12. 2012, B. schvaľuje 
úpravu výšky nájomného na 20 €/m2/rok 2012 a C. schvaľuje 
bezplatnú reklamu v časopise Lamačan v rozsahu troch opa-
kovaní – bez pripomienok.
Uznesenie č. 192/2011/VI k  žiadosti o úpravu výšky ná-
jomného za trhový stánok – Sau Long Van. MZ MČ BA-La-
mač A. schvaľuje úpravu výšky nájomného na 20 €/m2/rok 
2012 a B. schvaľuje bezplatnú reklamu v časopise Lamačan 
v rozsahu troch opakovaní – bez pripomienok.
Uznesenie č. 193/2011/VI k  žiadosti o úpravu výšky ná-
jomného za trhový stánok – Dagmar Kováčová. MZ MČ 
BA-Lamač A. schvaľuje úpravu výšky nájomného na 20 €/
m2/rok 2012, B. schvaľuje bezplatnú reklamu v časopise La-
mačan v rozsahu troch opakovaní a C. schvaľuje vypustenie 
nájomného za letné mesiace júl a august 2012 – bez pripo-
mienok.
Uznesenie č. 194/2011/VI k  žiadosti o úpravu výšky ná-
jomného za trhový stánok – Familia ME, s. r. o. MZ MČ BA-
-Lamač A. schvaľuje úpravu výšky nájomného na 20 €/m2/
rok 2012 a B. schvaľuje bezplatnú reklamu v časopise Lama-
čan v rozsahu troch opakovaní – bez pripomienok.
Uznesenie č. 195/2011/VI k  žiadosti o povolenie na 
umiestnenie reklamného bannera – ERIXA, s. r. o. Erik 
Fuksa. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje umiestnenie reklam-
ného bannera 2 m x 0,8 m na pozemku parc. č. 553/38 k. ú. La-
mač, a to za cenu 140 EUR/rok ako prípad hodný osobitného 
zreteľa podľa § 9a ods. 9 písm. c) zákona č. 138/1991 Zb. o ma-
jetku obcí v znení neskorších právnych predpisov a o zmene a 
doplnení niektorých zákonov – bez pripomienok.
Uznesenie č. 196/2011/VI k  stanovisku k  prerokovaniu 
zmeny benefitov objektu – tréningová ľadová plocha 
– ZLL Sport s. r. o. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie 
spresnenie hodín na využitie ľadovej plochy v  tréningovej 
hale ZŠ na Borinskej ulici č. 23 nasledovne:
Hodiny pre občanov Lamača: Piatok: 15.45 – 17.15; Sobota: 
8.15 – 09.45, 13.15 – 14.45; Nedeľa: 12.00 – 13.30, 18.15 – 19.45
Materská škola: Utorok: 10.45 – 12.15; Štvrtok: 10.45 – 12.15
Základná škola: Pondelok: 13.15 – 14.45; Streda: 13.15 – 14.45
B. ukladá MÚ vypracovať dodatok k nájomnej zmluve, kde 
budú upravené benefity od spol. ZLL Sport s. r. o. na februá-
rové zasadnutie MZ – bez pripomienok.
Uznesenie č. 197/2011/VI k informatívnej správe vo veci 
výstavby Polyfunkčného domu Lamač-Podháj. MZ MČ 
BA-Lamač A. berie na vedomie informatívnu správu vo veci 
výstavby Polyfunkčného domu Lamač-Podháj – bez pripo-
mienok.
Uznesenie č. 198/2011/VI k  informácii k  problematike 
multifunkčnej športovej haly Na barine (WYNN s. r. o.). 
MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie informáciu o zmene 
projektu cyklistickej haly a B. ukladá MÚ zabezpečiť, aby 
nový návrh projektu cyklistickej haly prešiel cez všetky ko-
misie a  opätovne bol predložený na februárové zasadnutie 
MZ – bez pripomienok.

Uznesenie č. 199/2011/VI k návrhu na schválenie rozpoč-
tu Mestskej časti Bratislava-Lamač na roky 2012 až 2014. 
MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje rozpočet Mestskej časti Brati-
slava-Lamač na roky 2012 až 2014 – s pripomienkami v zmys-
le návrhov poslanca Ing. Mgr. Radoslava Olekšáka, B. ukladá 
MÚ predložiť plán verejných obstarávaní, investičných zá-
merov, údržby a opráv majetku na rok 2012 v termíne do 9. 
2. 2012 a C. schvaľuje mzdové výdavky nasledovne: ODUR 
– 117 000, OŠKAS – 99 850, OVSO – 136 000, starosta – 32 870, 
kontrolór – 11 500, spolu: 397 220 EUR – bez pripomienok.
Uznesenie č. 200/2011/VI k návrhu na zmenu organizácie 
Miestneho úradu Bratislava-Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. 
schvaľuje zmenu organizácie Miestneho úradu Mestskej čas-
ti Bratislava-Lamač – bez pripomienok.
Uznesenie č. 201/2011/VI k  stanovisku k  žiadosti SABE-
NA Sport s. r. o. – neuplatnenie zmluvnej pokuty podľa 
nájomnej zmluvy č. 2/2000. MZ MČ BA-Lamač A. súhlasí 
s neuplatnením nároku MČ Lamač na zmluvnú pokutu podľa 
nájomnej zmluvy č. 2/2000 zo dňa 9. 3. 2000 v platnom znení 
po zmene nájomcu zo spoločnosti SABENA Sport spol. s. r. o. 
na MPL STAVING s. r. o. po odovzdaní a nadobudnutí vlastníc-
tva nebytového priestoru Mestskou časťou Bratislava-Lamač 
– bez pripomienok.
Uznesenie č. 202/2011/VI k dopravnej situácii v MČ Bra-
tislava-Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie in-
formáciu o dopravnej situácie v  MČ Bratislava-Lamač – bez 
pripomienok .
Uznesenie č. 203/2011/VI k informácii o riešení ulice Zá-
hrady. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie informáciu 
o riešení ulice Záhrady – bez pripomienok.
Uznesenie č. 204/2011/VI k  návrhu na zvolenie tretieho 
člena miestnej rady. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie 
informáciu k návrhu na zvolenie tretieho člena miestnej rady 
a B. ukladá MÚ dopracovať materiál na februárové zasadnu-
tie MZ – bez pripomienok .
Uznesenie č. 205/2011/VI k návrhu na riešenie usporiada-
nia rod. domu – p. Lopašovský. MZ MČ BA-Lamač A. schva-
ľuje predaj ½ rodinného domu súp. č. 1359 zapísaného na LV 
č. 934, postaveného na parc. č. 3251 k. ú. Lamač za cenu 1 €, 
a  to ako prípad osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. 
e) zákona č. 138/19991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
právnych predpisov a o zmene a doplnení niektorých záko-
nov – bez pripomienok.
Uznesenie č. 206/2011/VI k návrhu na poskytnutie účelo-
vých finančných dotácií oprávneným subjektom v zmys-
le VZN č. 1/2005, VZN č. 2/2007 a VZN č. 3/2008 na II. pol-
rok 2011. MZ MČ BA-Lamač neprijalo.
Uznesenie č. 207/2011/VI k VZN č.4/2011, ktorým sa mení 
VZN Mestskej časti Bratislava-Lamač č. 5/2008, ktorým 
sa určuje výška príspevku na čiastočnú úhradu nákladov 
v materských školách, školských kluboch detí a zariade-
niach školského stravovania, ktoré sú v  zriaďovateľskej 
pôsobnosti Mestskej časti Bratislava-Lamač. MZ MČ BA-
-Lamač A. schvaľuje VZN č. 4/2011, ktorým sa mení VZN 
Mestskej časti Bratislava-Lamač č. 5/2008, ktorým sa určuje 
výška príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v materských 
školách, školských kluboch detí a zariadeniach školského 
stravovania, ktoré sú v  zriaďovateľskej pôsobnosti Mestskej 
časti Bratislava-Lamač – bez pripomienok.
Uznesenie č. 208/2011/VI k VZN č.5/2011 o poskytovaní 
sociálnych služieb, ktoré mení a dopĺňa VZN č. 2/2011 zo 
dňa 23. 6. 2011 o poskytovaní sociálnych služeb. MZ MČ 
BA-Lamač A. schvaľuje VZN č. 5/2011 o poskytovaní sociál-
nych služieb, ktoré mení a dopĺňa VZN č. 2/2011 zo dňa 23. 
6. 2011 o poskytovaní sociálnych služeb – s  pripomienkami 
v zmysle návrhu komisie financií, dopravy a podnikateľských 
aktivit.

Výška dôchodku (€) Návrh fin.kom. Počet stravníkov
do 300 0,90 26

od 300 do 400 0,80 57
od 400 do 500 0,70 14
od 500 do 550 0,40 16

od 550 0 17

Uznesenie č. 209/2011/VI k návrhu na prerokovanie platu 
starostu MČ Bratislava-Lamač. MZ MČ BA-Lamač v súlade 
s § 11 ods. 4 písm. i) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení v znení neskorších predpisov, § 15 ods. 2 písm. 
l) zákona č. 377/1990 Zb. o hlavnom meste Slovenskej 
republiky Bratislava v znení neskorších predpisov a v sú-
lade s § 4 ods. 4 zákonom č. 253/1994 Z. z. o  právnom 
postavení a platových pomeroch starostov obcí a primá-
torov miest v znení neskorších zmien a doplnkov (ďalej 

len „zákon č. 253/1994 Z. z.“). MZ MČ BA-Lamač A. ruší 
uznesenie č.92/2011/VI zo dňa 23. 6. 2011 v časti B , B. určuje 
v zmysle § 3 ods. 1, 2 a § 4 ods. 1, 2 zákona č. 253/1994 Z. z. 
o právnom postavení a platových pomeroch starostov obcí 
a primátorov miest výšku platu starostu Mestskej časti Brati-
slava-Lamač vykonávajúceho funkciu starostu pre rok 2012 s 
účinnosťou od 1. 1. 2012 vo výške súčinu priemernej mesač-
nej mzdy zamestnanca v národnom hospodárstve vyčíslenej 
na základe údajov Štatistického úradu Slovenskej republiky 
za predchádzajúci kalendárny rok a násobku podľa § 4 ods. 
1 zákona č. 253/1994 Z. z., teda 2,60, pričom plat starostu sa 
zaokrúhľuje na celé euro nahor. Podľa zverejnenia Štatistic-
kého úradu Slovenskej republiky č. 610-880/2011 zo dňa 3. 3. 
2011 priemerná mesačná mzda zamestnanca hospodárstva 
SR v roku 2010 dosiahla 769 €, čo znamená, že plat starostu sa 
určuje sumou vo výške 2 000 € mesačne – bez pripomienok. 
Uznesenie č. 210/2011/VI k  správe o plnení uznesení 
Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Lamač platných 
k 9. 12. 2011. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie splne-
né uznesenia Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Lamač 
čísla: 159/2011/VI 183/2011/VI a B. berie na vedomie priebež-
ne plnené uznesenia Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-
-Lamač čísla: 28/2008/V, 83/2008/V, 191/2009/V, 123/2010/V, 
144/2010/V – v  bode B 147/2010/V, 13/2011/VI, 48/2011/VI, 
77/2011/VI, 78/2011/VI, 81/2011/VI, 95/2011/VI,, 124/2011/VI, 
126/2011/VI, 131/2011/VI, 142/2011/VI, 154/2011/VI, 163/2011/
VI, 164/2011/VI, 166/2011/VI, 168/2011/VI, 171/2011/VI, 
179/2011/VI – bez pripomienok.
Uznesenie č. 211/2011/VI k  návrhu termínov zasadnutia 
miestnej rady a miestneho zastupiteľstva na rok 2012. 
MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje predložený návrh zasadnutí 
MR a MZ na I. polrok 2012 – s pripomienkou, že sa návrh za-
sadnutí na II. polrok 2012 predloží na februárové zasadnutie 
MZ.
Uznesenie č. 212/2011/VI k  obstaraniu redaktorských a 
tlačiarenských služieb pre časopis Lamačan. MZ MČ BA-
-Lamač. A. schvaľuje obstaranie redaktorských a tlačiaren-
ských služieb pre časopis Lamačan s pripomienkami.
Uznesenie č. 213/2011/VI žiadosti o uzatvorenie dodat-
ku k  nájomnej zmluve ANGE s. r. o. . MZ MČ BA-Lamač. 
A. schvaľuje predloženú žiadosť spoločnosti ANGE, s. r. o., 
Lekáreň Lamač, Malokarpatské námestie č. 2, 841 03 Bratisla-
va vo veci uzatvorenia dodatku k nájomnej zmluve o nájme 
nebytových priestorov, predmetom ktorého je určenie ná-
jomného vo výške 40 €/rok/m2 s  pripomienkami – aby bol 
každoročne zarátaný inflačný koeficient.
Uznesenie č. 214/2011/VI  žiadosti o prenájom plochy na 
umiestnenie reklamného panelu – M. Vavro. MZ MČ BA-
-Lamač A. ruší uznesenie MZ č. 138/2011/VI zo dňa 22. 9. 2011 
a B. schvaľuje prenájom časti plochy za účelom umiestnenie 
1 ks reklamného panelu o  rozmere 1, 25 m2 na pešej lávke 
pre chodcov ponad železničnú trať v  MČ Bratislava-Lamač, 
v sume 84 EUR/rok, a to ako prípad hodný osobitného zreteľa 
podľa § 9a ods. 9 písm. c) zákona 138/1991 Zb. o majetku obcí 
v znení neskorších právnych predpisov a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov na obdobie do 31. 12. 2012 Mgr. Micha-
lovi Vavrovi (Športový klub Tenis centrum Dúbravka) – bez 
pripomienok.
Uznesenie č. 215/2011/VI – k stanovisku k nájmu pozem-
ku (Mgr. Peter Špaček) – magistrát hl. mesta SR. MZ MČ 
BA-Lamač neprijalo.
Uznesenie č. 216/2011/VI žiadosti o súhlas zmeny účelu 
využitia a zmeny užívateľa objektu – Ing. Ivan Jarábek. 
MZ MČ BA-Lamač A vyjadruje súhlas Ing. Ivanovi Jarábekovi 
so zmenou účelu využitia objektu na Heyrovského ul. č. 18 
z malopredajne potravín na predajňu produktov zdravej vý-
živy s ochutnávkou čajov; a tiež s podnájmom pozemku parc. 
č. 568/2 k. ú. Lamač o výmere 55 m2, ktorý má Ing. Ivan Jará-
bek v nájme na základe nájomnej zmluvy č. U/IV/2003 od 1. 1. 
2003 – s pripomienkami.
Uznesenie č. 217/2011/VI k informácii o časovom harmo-
nograme úloh prípravy volieb do NR SR dňa 10. 3. 2012. 
MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie predloženú informá-
ciu o časovom harmonograme úloh prípravy volieb do NR SR 
dňa 10. 3. 2012 – bez pripomienok.
Uznesenie č. 218/2011/VI k  informácii o podpísaných 
zmluvách. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie predlože-
nú informáciu o podpísaných zmluvách – bez pripomienok.
Uznesenie č. 219/2011/VI k  výstupom z  komisií. MZ MČ 
BA-Lamač A. berie na vedomie informáciu o  výstupoch 
z komisií – bez pripomienok.
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Do modrých nádob vhadzujeme:

PAP 20 21 22

noviny, časopisy, kancelársky papier, reklamné 
letáky, knihy, zošity, škatule (minimalizované), 
lepenku, kartón a pod.
Prosíme nevhadzujte: mokrý, mastný alebo inak 
znečistený papier, uhlový a voskovaný papier, 
použité plienky a hygienické potreby.

Do žltých nádob vhadzujeme:

plastové fľaše od nápojov (nezabudnite stlačiť, 
zošliapnuť), plastové obaly z domácej chémie, 
fólie, vrecká, plastové tašky, tégliky, viacvrs-
tvové obaly z nápojov (džúsy, mlieko), hliníko-
vé plechovky z nápojov.
Prosíme nevhadzujte: plastové obaly znečistené 
olejom (domácim alebo motorovým), farbami  
a inými chemikáliami, použité plienky a hygienic-
ké potreby.

Do zelených nádob vhadzujeme:

GL 70 71 72

nápojové obaly zo skla, nádoby zo skla, sklene-
né črepy.
Prosíme nevhadzujte: tabuľové sklo, keramiku, 
porcelán, zrkadlá, autosklo, drôtené a lepené 
sklo.

Informácie čerpané z: http://olo.sk/web/separovany-odpad

PET HDPE LDPE PP PS

1 2 4 5 6

Alu Fe 40 41

MČ Bratislava-Lamač rozširuje separovaný zber o tieto komodity: 
Tabuľové sklo, Žiarivky a výbojky, Použitý kuchynský olej

Kontajner na tabuľové sklo: 

čisté tabuľové sklo. 
Prosíme nevhadzujte: keramiku, porcelán, autosklo, 
plexisklo, zrkadlá, TV a počítačové obrazovky, sklenené 
obaly znečistené chemikáliami a olejmi, žiarovky, sklo  
s obsahom kovov, sklobetón, varné sklo, drôtené sklo.

Kontajner na biologicky rozložiteľný odpad:
(za budovou MÚ od marca do decembra raz týždenne)
zvyšky ovocia a zeleniny, šupky zo zeleniny a ovocia, kvety, trávu, seno, slamu, lístie, 
drobné konáre, mladú burinu, piliny, hobliny, neupravované drevo a pod.
Prosíme nevhadzujte: šupky z citrusového ovocia (pozn.: banány nie sú citrusy a navyše 
obsahujú veľa pre pôdu užitočného draslíka), mäsité zvyšky jedla, kosti, kamene, cigareto-
vé ohorky, igelity a iné plasty, syntetické tkaniny, kovy, stavebný materiál, lakované dosky, 
nábytok, elektroodpad a iný nebezpečný a chemický odpad ako sú motorové oleje, farby, 
rozpúšťadlá, lieky a pod. Odpad vhadzovať bez igelitových vriec!!!

Kontajner na drobný elektroodpad a batérie:
(budova MÚ Lamač)

Do tohto boxu môžete vhadzovať nepotrebné elektrozariadenia 
ako aj použité batérie a  akumulátory s  maximálnym rozmerom  
27 x 28 cm!!!
telefóny a príslušenstvo, hračky, herné konzoly, prehrávače, rekor-
déry, ovládače, počítačové príslušenstvo, nabíjačky, adaptéry, kan-
celársku techniku, digitálne, fotoaparáty, videokamery, kalkulačky, 
klávesnice, žehličky, sušiče, varné kanvice, DVD prehrávače, MP3 
prehrávače.
Prosíme nevhadzujte: žiarovky a žiarivky, televízory, počítačové moni-
tory, DVD a CD nosiče, komunálne odpady, autobatérie.

Kontajner na obnosené šatstvo:
(parkovisko Malokarpatské námestie, otočka MHD Segnáre)

Kontajner slúži na šatstvo, bytový textil, obuv a hračky.

Dané komodity vhadzujte čisté a zabalené!

Kontajner na ortuťové žiarivky a výbojky:
(za budovou MÚ)

Kontajner na použité svetelné zdroje, nevhadzovať iný 
odpad než na aký je kontajner určený!

Kontajner na použitý kuchynský olej:
(označený kontajner za budovou MÚ)
(bude doplnený v priebehu januára 2012)
Na odovzdanie sú vhodné všetky typy rastlinných olejov (slnečnicový, repkový a pod.), 
ktoré zostanú v domácnostiach po vysmážaní na panvici alebo vo fritéze, prípadne ole-
je slúžiace ako nálev potravín (sušené paradajky, syry a pod.). Dôležité je, aby bol olej  
v tekutom stave a neobsahoval vodu a zvyšky jedál. Použité živočíšne tuky nie sú na 
ďalšie spracovanie vhodné, pretože pri chladnutí tuhnú. Olej odovzdávajte v  dobre 
uzavretých PET fľašiach! Nevhadzovať minerálne oleje, t. j. oleje používané do strojov 
a automobilov!

PRIESTOR ZA BUDOVOU MÚ BRATISLAVA-LAMAČ BUDE MONITOROVANý PRIEMY-
SELNOU KAMEROU!

Spracoval: Marek Poláš, 
odborný referent ŽP MÚ MČ Bratislava-Lamač

Separovaný odpad v MČ-Lamač

Ak budeme správne triediť odpad, umožníme tak jeho ďalšie spracovanie a z odpadu znova vznikne výrobok, ktorý môžeme opäť 
použiť. Ušetríme tak prírodné zdroje a ochránime životné prostredie pre nás i pre ďalšie pokolenia. Pri triedení odpadov vám po-

môžu nižšie uvedené značky, ktoré sú súčasťou informácií o výrobku, nachádzajúcich sa na obale.


